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ZÁPISNICA 
zo 2. zasadnutia komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 24.03.2010 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie zasadnutia 
2. Návrh Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
3. Návrh vzorového Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja 
4. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2009 
5. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2010 
6. Návrh VZN KSK o bližších podmienkach poskytovania finančného príspevku 

akreditovanému subjektu, právnickej osobe, fyzickej osobe alebo obci na vykonávanie 
opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately na území Košického 
samosprávneho kraja 

7. Dodatok k Všeobecne záväznému nariadeniu Košického samosprávneho kraja č. 
5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 
zariadeniach 

8. Vyhodnotenie Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 
kraja za rok 2009 

9. Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov EÚ - Regionálny operačný 
program, Prioritná os: 3 Posilnenie kultúrneho potenciálu regiónov a infraštruktúra 
cestovného ruchu, Opatrenie: 3.2 Podpora a rozvoj infraštruktúry cestovného ruchu 

10. Schválenie a spolufinancovanie projektu s názvom "Kráľovstvo rozprávok" v rámci 
ROP, prioritná os 3 - Posilnenie kultúrneho potenciálu regiónov a infraštruktúra 
cestovného ruchu 

11. Schválenie a spolufinancovanie projektu s názvom "KLASTER TERRA INCOGNITA 
- partnerstvo v kultúrnom turizme" v rámci ROP, prioritná os 3 - Posilnenie 
kultúrneho potenciálu regiónov a infraštruktúra cestovného ruchu 

12. Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov EÚ - Regionálny operačný 
program, Prioritná os 3 "Posilnenie kultúrneho potenciálu regiónov a infraštruktúra 
cestovného ruchu" 

13. Výročná správa Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n.o. za rok 2009; 
Plán činnosti agentúry na rok 2010 a vymenovanie nových členov správnej a dozornej 
rady agentúry 

14. Rôzne (Ing. Natália Bránska, vedúca referátu CR - informácie o činnostiach referátu) 



15. Diskusia 
16. Záver 
 
 
K bodu č. 1 
 
Vyjadrenie: 
Predseda Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Csaba Furik, privítal členov 
komisie a poprosil ich o predstavenie sa. V úvode sa predstavila aj pani PhDr.Jana 
Kovácsová, vedúca Odboru Kultúry a cestovného ruchu a stručne oboznámila prítomných o 
začlenenie referátu cestovného ruchu pod odbor kultúry z organizačných dôvodov Úradu 
KSK. Pán predseda navrhol zaradiť do programu rokovania komisie materiál „Plnenie 
Stratégie rozvoja kultúry Košického samosprávneho kraja.   
  
 
 
Uznesenie: 
Komisia bola uznášaniaschopná. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 2 
 
Vyjadrenie: 
Návrh Rokovacie poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja bola komisii 
odprezentovať JUDr. Melánia Kolesárová, vedúca organizačného odboru. K materiálu nemali 
členovia komisie žiadne pripomienky. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 3 
 
Vyjadrenie: 
Návrh vzorového Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho 
kraja predstavila JUDr. Melánia Kolesárová.  



Poslanec Ing.Süli – podporil úpravu v § 58 ods. 10, aby rokovania komisií boli neverejné s 
účasťou len členov komisií a prizvaných zamestnancov KSK ako spracovateľov materiálov, 
resp. zamestnancov zabezpečujúcich organizačnú a technickú stránku rokovania komisie.  
Zároveň dal na zváženie úpravu týkajúcu sa možnosti poslanca – nečlena príslušnej komisie 
požiadať predsedu komisie o účasť na rokovaní komisie, resp. možnosť v úvode rokovania sa 
členom komisie vyjadriť k jeho žiadosti o prerokovanie nim predloženého materiálu.  
JUDr. Kolesárová, ako spracovateľ materiálu uviedla, že táto možnosť je upravená v § 58   
ods. 10, v ktorom je navrhované, aby rokovania komisie boli  neverejné, ak komisia 
nerozhodne inak. Touto úpravou  je daná možnosť komisii posúdiť požiadavku poslanca – 
nečlena komisie o účasť na rokovaní komisie, resp. požiadavku o doplnenie navrhovaného 
programu s odporúčaním riešiť túto požadavku v časovom predstihu. Tým bude daná 
možnosť vyjadriť sa k uvedenej požiadavke aj ostatným členom komisie.  
  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 4 
 
Vyjadrenie: 
Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2009 bola komisii odprezentovať Ing. 
Mária Karafová, vedúca odboru financií. K materiálu nemali členovia komisie žiadne 
pripomienky. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 5 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Mária Karafová, vedúca finančného odboru predstavila aj Úpravu rozpočtu Košického 
samosprávneho kraja, ku ktorému zo strany komisie neboli žiadne pripomienky. 



 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 6 
 
Vyjadrenie: 
Návrh VZN KSK o bližších podmienkach poskytovania finančného príspevku 
akreditovanému subjektu, právnickej osobe, fyzickej osobe alebo obci na vykonanie opatrení 
sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately na území KSK odprezentovala Ing. Zuzana 
Jusková, vedúca odboru sociálnych vecí. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 7 
 
Vyjadrenie: 
Dodatok k VZN KSK č. 5/2008 o určení  výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v 
školách a školských zariadeniach odprezentovala Mgr. Jana Jarušinská, referentka správnej, 
sporovej agendy a sťažností z odboru školstva. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 



 
K bodu č. 8 
 
Vyjadrenie: 
Vyhodnotenie Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK predstavil zástupca riaditeľa 
Košického samosprávneho kraja Ing. Oliver Kovács spolu s Mgr. Katarínou Rosičovou, 
referentkou pre rozvoj sociálneho kapitálu a REGIS z odboru regionálneho rozvoja a 
plánovania. Oznámili prítomným, že po schválení Národnej stratégie regionálneho rozvoja 
Vládou SR bude prepracované aj PHSR kraja,  v rámci čoho dôjde k úprave indikátorov.  
Ing. Emil Ďurovčík podotkol, že Dôvodová správa predloženého materiálu nie je v súlade s 
Návrhom uznesenia. Je potrebné tieto materiály zosúladiť.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál vziať na vedomie a schváliť po 
zosúladení Dôvodovej správy s Návrhom uznesenia. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 9 
 
Vyjadrenie: 
Materiál bol stiahnutý z rokovania komisie. 
 
Uznesenie: 
O materiáli sa nerokovalo. Materiál bol stiahnutý z rokovania komisie. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 10 
 
Vyjadrenie: 
Predkladaný projekt s názvom „Kráľovstvo rozprávok“ predstavila Ing. Natália Bránska, 
vedúca referátu cestovného ruchu.  
Ing. Ján Süli: Je podpísaná zmluva s partnermi spomínanými v projekte?  
Ing. Natália Bránska: Všetci partneri sú oboznámení s predloženým projektom, ale zmluva o 
partnerstve sa bude podpisovať až po schválení projektu v zastupiteľstve.  
 



 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 11 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Natália Bránska predstavila aj  predkladaný projekt s názvom „KLASTER TERRA 
INCOGNITA“- partnerstvo v kultúrnom turizme. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 12 
 
Vyjadrenie: 
Materiál predstavila PhDr. Jana Kováčová, vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu. Išlo o 
nasledovné projekty, ktoré chce odbor podať cez Regionálny operačný program:  
„Rekonštrukcia budovy hlavného kaštieľa Zemplínskeho múzea v Michalovciach“   
Cieľ projektu: Budova hlavného kaštieľa je zanedbanom technickom stave. Prestavbou a 
rekonštrukciou vybratých častí sa dosiahne skvalitnenie prezentačných podmienok a vytvoria 
sa vhodnejšie podmienky pre umiestnenie depozitára národopisu.   
  
„Tokajské vinárstvo a vinohradníctvo - revitalizácia expozície v  Trebišove“   
Cieľ projektu: Rekonštrukciou a obnovou vybratých exteriérových a interiérových prvkov 
vrátane odvlhčenia obvodového muriva hlavného kaštieľa sa vytvoria podmienky pre celkovú 
reinštaláciu atraktívnej expozície vinárstva a vinohradníctva v suteréne budovy.  
  
„Zážitkové centrum SENTINEL v Rožňave“  
Cieľ projektu: Rozšíriť výstavno-prezentačné priestory baníckeho múzea,  vytvoriť 
podmienky pre reinštaláciu časti súčasnej expozície a interaktívne exponovať nevyužité     
banícke stroje  a unikátnu  zbierku parný valec SENTINEL.  
  
„Provinčný dom v Spišskej Novej Vsi – rekonštrukcia a modernizácia“  
Cieľ projektu: Architektonickým prebudovaním prednej časti budovy sídla riaditeľstva 
vytvoriť podmienky pre revitalizáciu prírodopisnej expozície  



  
„Astronomický areál - rekonštrukcia Moussonovho domu a parku“  
Cieľ projektu: Rekonštrukcia budovy za účelom vytvorenia moderných viacúčelových  
Priestorov pre realizáciu rozmanitých výchovno-vzdelávacích podujatí zameraných na mládež 
predškolského a školského veku.  
  
Pán Ľudovít Máté: Prečo sa tieto projekty netýkajú objektov priamo v Košiciach, ale sa týkajú 
iných lokalít v rámci Košického kraja?  
PhDr. Jana Kováčová: Kultúrne objekty nachádzajúce sa v meste Košice sú zahrnuté do 
projektu Európske hlavné mesto kultúry 2013, kde ide až o 7 objektov a pravdepodobne o 
sumu 20. mil. EUR.   
    
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 13 
 
Vyjadrenie: 
Výročnú správu Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n. o. za rok 2009 
predstavil Ing. Jaroslav Tešliar.  
  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 14 
 
Vyjadrenie: 
1.PhDr. Jana Kováčová predstavila Plnenie Stratégie rozvoja kultúry Košického 
samosprávneho kraja, kde spomenula hlavne body zamerané na oblasť cestovného ruchu.   
  



Uznesenie:  
1. Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál vziať na vedomie a schváliť.  
  
Hlasovanie:  
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
  
2.Ing. Ján Süli: navrhuje komisii požiadavky a otázky týkajúce sa cestovného ruchu adresovať 
v e-mailovej podobe vedúcej referátu CR Ing. Natálii Bránskej a tajomníčke komisie Mgr. 
Tünde Vargovej. Z tohto dôvodu sa informácia o činnosti referátu CR Ing. Bránskou presúva 
na ďalšie zasadnutie komisie.  
  
Uznesenie:  
2. Členovia komisie súhlasili s návrhom pána Ing. Süliho.  
  
Hlasovanie:  
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
  
3.Predseda komisie Csaba Furik vyzval členov komisie, aby navrhli podpredsedu komisie. 
Ing. Emil Ďurovčík navrhol RSDr. Juraja Beňu. Iné návrhy nepadli.  
  
Uznesenie:  
3. Členovia komisie súhlasili s návrhom pána Ing. Ďurovčíka  
  
Hlasovanie:   
Prítomní:13  
Za: 11  
Proti: 0  
Zdržal sa: 2 
 
 
K bodu č. 15 
 
Vyjadrenie: 
MVDr. Bohuslav Lešo: navrhuje orientovať sa aj na projekty v spolupráci s Ukrajinou, kde sú 
tiež zaujímavé možnosti.  
JUDr. Jozef Biroš sa vyjadril k situácii Spišský hrad – Spišské Podhradie – Žehra – Hodkovce 
- Dreveník. Spišský hrad je v katastri obce Žehra, ktorá je súčasťou KSK, Spišské Podhradie 
je obcou PSK. Aktivity CR sa prevažne konajú na Spišskom salaši ( PSK), napríklad aj 
festival spišských piesní a tancov, ktoré organizuje Spišské osvetové stredisko, teda KSK... 
Spišský hrad riadi Múzeum v Levoči (PSK). Vzhľadom k tomu, že na aktivitách sa podieľajú 
prevažne organizácie KSK ( robia reklamu, aktivity CR ) navrhujem, aby KSK pre túto oblasť 
vstúpilo do rokovania s PSK a Ministerstvom kultúry, aby tieto aktivity boli financované aj 
týmito inštitúciami a pre túto oblasť aby bol prijatý samostatný štatút,  napríklad aj v zmysle 
nového Zákona č. 91/2010 o cestovnom ruchu ( napr. vytvoriť „oblastnú organizáciu CR“ ) 



alebo nejaký iný návrh. Požiadal o predbežné výsledky k svojmu návrhu. Ďalej poprosil do 
budúceho zasadnutia komisie informovať o registrovaných euroregiónoch na území KSK a 
ich aktivitách a ich projektoch.  
Pán Ľudovít Máté: navrhuje jednotlivé zasadnutia komisie sústreďovať stále do inej lokality v 
rámci kraja.  
Ing. Pavol Bečarik: navrhuje nasledovné zasadnutie komisie uskutočniť v Spišskej Novej Vsi.   
Členovia komisie sa dohodli, že na jednotlivé rokovania komisie prizvú členov Regionálnej 
rady pre turizmus, ktorí pôsobia v oblasti, kde sa zasadnutie koná.  
Pán predseda komisie navrhol, aby členovia, ktorí sa na rokovaniach komisií  nevedia 
zúčastniť dali vopred vedieť tajomníčke komisie 3 až 1 deň pred konaním komisie.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia sa uzniesla, že jednotlivé zasadnutia komisie budú vždy v inom regióne Košického 
samosprávneho kraja. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
 
K bodu č. 16 
 
Vyjadrenie: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť na prvom zasadnutí Komisie CR a CzS a 
zasadnutie ukončil. 
 
 
 
 

...................................................... 
Mgr. Tünde Vargová 

tajomník komisie 

...................................................... 
Csaba Furik 

predseda komisie 
 


